
 

Kommunala rådet för pensionärer och 
personer med funktionsvariationer, RPF 
Dokumenttyp 

Sammanträdesprotokoll 
  

Sammanträdesdatum 

2024-05-21 
  

 

Protokoll för Kommunala rådet för pensionärer och personer 
med funktionsvariationer, RPF 

Nr Ärende  Sida 
 

§ 10       Godkännande av dagordning                                                                                            1 

§ 11       Föregående protokoll     2 

§ 12      Biståndsbeslut - Rambeslut i hemtjänsten     3                                                     

§ 13      Presentation av Karin Hultberg kommunalråd samt information kommunstyrelsen  4  

§ 14     Information om årsbokslut och Tertial 1 2025    5  

§ 15      Information om arbetsterapeuternas arbete och hjälp till biståndsbedömd  6 

§ 16     Bemanningsläget på äldreboendena inför sommaren 2025 och information kring  

korttidsboendena       7 

§ 17       Information från Trafik och säkerhetsrådet     8 

§ 18     Förändring reglementet för RPF      9    

§ 19    Vänskapsbänkar - Gula bänkarna i Habo kommun                      10 

§ 20     Informationspunkt: Gunnar Ström avsäger sig uppdraget i PRO                     11 

 

 

 

 

 

 



 

Kommunala rådet för pensionärer och 
personer med funktionsvariationer, RPF 
Dokumenttyp 

Sammanträdesprotokoll 
  

Sammanträdesdatum 

2025-05-21 
 Sida 

1 

 

 

 

Plats och tid Vänstra kammaren, 2025-05-21 klockan 13.00–

15,30 

Beslutande Maria Alsén, ordförande, SN § 18, 19, 20 

Karin Hultberg, KS, § 13 

Göran Larsson, PRO 

Lars Gross, PRO 

Fredrik Kittendorf, SPF 

Elisabet Markstad, SPF 

Åke Lundgren, RPG § 17 

Ingemar Carlgren, SRF 

Övriga närvarande Jonas Linderholm Arnklint, utredare § 12                                                            

Johan Bokinge, Ekonomichef § 14                       

Lisa Bergbom, Habo Kommunrehab § 15                    

Pernilla Ekstrand, Socialchef § 16           

Roland Löfgren, RPG                                          

Ann-Mari Engvall, PRO          

Sandra Grip, sekreterare                           

Benyamin Müller, Högskolestuderande praktikant 

 

Paragrafer 10-20 

Utses att justera Lars Gross 

 

Ordförande  

 

Justerande  

 

Sekreterare 
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Bevis om tillkännagivande av justerat protokoll 

Justeringen har tillkännagivits på kommunens anslagstavla. 

Beslutande organ Kommunala rådet för pensionärer och personer 

med funktionsvariationer, RPF 

Sammanträdesdatum 2025-05-21 

Datum då anslaget publiceras 2025- 

Datum då anslaget avpubliceras 2025- 

Protokollet förvaras på Socialförvaltningens arkiv 

 

Underskrift    

 



 

Kommunala rådet för pensionärer och 
personer med funktionsvariationer, RPF 
Dokumenttyp 

Sammanträdesprotokoll 
  

2025-05-21  Sida 

3 

 

Justeras Expedieras 

 

 

 

 

§ 10 Godkännande av Dagordning 

Dagordningen godkänns.  

Lars Gross väljs att justera protokollet.  

Tid för justering: 10 juni kl. 08.00 
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§ 11 Föregående protokoll 

Rådet har inga synpunkter 
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§ 12 Biståndsbeslut - Rambeslut i hemtjänsten 

Jonas Linderholm Arnklint, socialt ansvarig samordnare (SAS), informerar om 

rambeslutet 11 kap. 1 § SoL som innebär att en enskild som inte själv kan 

tillgodose sina personliga behov och inte kan få dem tillgodosedda på annat 

sätt, har rätt att få insatser av socialnämnden för dessa behov. Den enskilde ska 

tillförsäkras skäliga levnadsförhållanden genom insatserna, exempelvis 

hemtjänst. Biståndshandläggare utreder och fattar beslutet.  

Rambeslutet ska medföra att ett arbetssätt är mer flexibelt utifrån individens 

behov i centrum och utifrån livsområden. Minutstyrningen tas bort som ska 

innebära färre detaljerade tidsramar. Införandet av beslutet kommer stegvis att 

göras. Det ska öka delaktigheten för den enskilde och ge bättre lösningar. 
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§ 13 Presentation av nytt kommunalråd och information 
från Kommunstyrelsen 

Karin Hultberg som är nytt kommunalråd efter Hans Jarstig, ersätter Hans som 

ordinarie ledamot och representant för Kommunstyrelsen i RPF, presenterar sig 

samt ger en bakgrund om sig själv. Karin hälsas välkommen av rådet.  

Karin informerar om aktuella ärenden i Kommunstyrelsen. Ett stort fokus har 

legat på Tertialrapport 1 som nu har lämnats in och förvaltningarna har 

påbörjat budgetarbete inför 2025.  

Projektering pågår av avloppsreningsverket i Habo som ska byggas om. 

Byggnadsnämnden har tagit fram en detaljplan över Stora Kärr 4:1 m fl. Syftet 

med detaljplanen är att säkerställa avloppsrening för Habo tätort genom att 

befästa den befintliga markanvändningen och möjliggöra en utbyggnad av 

reningsverket både utifrån gällande miljötillstånd och för framtida behov.  

Mer går att läsa i KS protokoll från sammanträde den 9 april 2025 på Habo 

kommuns hemsida; se Protokoll  (protokoll-ks-250409) 

  

https://habokommun.se/contentassets/664a71e2b1574535a211349609b72aca/protokoll-2025/protokoll-ks-250409.pdf
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§ 14 Information årsbokslut 2024 och Tertial 1  

Johan Bokinge inleder med att berätta att antalet födda barn är lågt hittills i år. 

Inflyttningen till kommunen är lägre än förväntat och byggnationen har inte 

kommit igång som budgeterat så befolkningsprognosen kan komma behövas 

skrivas ned.  

Johan informerar om kommunens budgetarbete under 2025 och ramar för 

2026. Han visar befolkningsförändring har stannat upp per tertial de senaste 10 

åren. Habo är trots det en av de 10 kommuner i landet som har ökat mest de 

senaste 10 åren. Enligt prognos ska bostadsbyggandet öka med 1615 bostäder 

fram till år 2033. Det omfattar flerbostadshus, grupphus och småhus. 

Sammanfattning av ekonomi i tertial 1 är att det är ett klart positivt överskott 

för kommunens förvaltningar. Resultatet är på 41 miljoner kronor med ett 

budgetöverskott som slutar på ca 11 miljoner kronor.  

Samtliga fullmäktiges finansiella mål nås huvudsakligen beroende på skatte- 

och bidragsintäkter, reavinster vid markförsäljning av tomtmark och ett 

budgetöverskott för nämnderna. Det har varit en låg investeringsnivå och ett 

positivt kassaflöde. Investeringsutgifterna uppgick till 139 miljoner kronor med 

budgetavvikelse på 20 miljoner kronor. 

Samhällsutvecklingsmålen är bostäder för hela livet, god psykisk hälsa och 

starkt lokalt näringsliv. Dessa mål bedöms till stor del, eller i hög grad 

uppfyllda.  

Verksamhetsutvecklingsmålen är 31 stycken varav två tredjedelar är uppfyllda 

eller i hög grad uppfyllda. Det som inte är helt uppfyllt är tillgängligheten i 

kommunen samt behovet av mer mark för byggnation.  

Det finns inga avvikelser från förväntat utfall i socialnämndens 

verksamhetsutvecklingsmål. 

Kritiska kvalitetsfaktorer: Av 74 stycken har tre fjärdedelar bedömts vara 

uppfyllda eller i hög grad uppfyllda.  

I kvalitetsuppföljningen finns en avvikelse från förväntat utfall i 

medarbetarperspektivet, inom socialförvaltningen. Det är i kvalitetsfaktorn 

"Hålla avgångssamtal" som en avvikelse uppstått. När medarbetare slutar sin 

anställning ska avgångssamtal hållas av närmsta chef alternativt av HR-

enheten. Syftet är att ta tillvara på positiva erfarenheter och 

förbättringspotential samt skicka med tips till en eventuell efterträdare. Det är 

värdefullt att ta tillvara på erfarenheter från den som slutar sin anställning.  
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En hållbar avloppshanteringen är en kritisk kvalitetsfaktor på tekniska 

förvaltningen/VA.  

Korttids- och långtidssjukskrivningarna har ökat jämfört med 2024. 

Sjukfrånvaron var 7,2 procent i januari. Antalet tillsvidareanställda har ökat. 

Antal arbetade timmar har minskat något, med 0,8 procent.  
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§ 15 Information arbetsterapeuternas arbete och hjälp till 
biståndsbedömd 

Lisa Bergbom berättar om sitt arbete på Habo Kommunrehab. Hon informerar 

om att hjälpmedel med egenansvar kallas produkter och hjälpmedel som 

patienten själv får betala. Det är exempelvis inom området personlig vård, 

förflyttning, utrustning och anpassning. Bedömning och behovsprövning gör 

sjukgymnast eller arbetsterapeut och kommunen betalar så länge behovet 

kvarstår. Det går bra att låna hem hjälpmedel om man önskar under en kortare 

period. Hjälpmedelscentralen i Jönköping har ett större sortiment och det går 

även att köpa på vissa apotek. 

Man kan ansöka om bostadsanpassningsbidrag om det t ex är svårigeter att ta 

sig in i bostaden, trösklar man inte kommer över osv. Ansökan ska fyllas och 

skickas in och tekniska förvaltningen gör en bedömning av ansökan. Rehab 

skriver själva intyget. Kommunrehab bedömer hjälpmedel för alla åldrar. 

Rehab ansvarar inte för rehabilitering och hjälpmedel vad gäller händer, utan 

det gör vårdcentralen.  

Vid behov av hjälp nås Habo Kommunrehab lättast på telefon 036-442 8085 

eller 036 442 80 11. 
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§ 16 Bemanningsläget i äldreboendena inför sommaren 
2025 och bemanningsläget på korttidsboendena 

Bemanningsläget i äldreboendena inför sommaren 2025: Läget på Linden är 

oförändrat och det finns inget behov av att öppna avdelningen ännu. 

Semesterplaneringen har förändrats över tid, förr var den klar i april eller maj 

men det är nu ständigt pågående året runt. Fråga ställs av Åke Lundgren 

gällande belastningsregistret vid anställning inom äldreomsorg. Pernilla säger 

att vi inte använder det vid anställningar utan vi förhåller oss till lagstiftningen.  

Åke Lundgren önskar höra mer om det positiva arbetet med munhälsan i Habo: 

Michelle Wahlby, Medicinskt ansvarig sjuksköterska; MAS, bjuds in till nästa 

råd i september för att berätta om projektet.  

Pernilla Ekstrand berättar att den 14-15 maj genomfördes en 

totalförsvarsövning i Habo kommun. Övningen skedde i samverkan mellan 

kommunen, länsstyrelsen, försvarsmakten, polisen, räddningstjänsten, 

ambulansen och Habo Energi. Syftet var att öva ledning, samverkan och 

samordning mellan aktörer i beredskapssystemet under realistiska former. 

Tanken med övningen var också att länsstyrelsen skulle få kunskap och kunna 

sprida övningsupplägget till andra kommuner i länet.  

Socialförvaltningen har sedan ca 2 år arbetat aktivt med kontinuitetshantering, 

dvs beredskapsplaner för alla verksamheter. 
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§ 17 Information från Trafik-säkerhetsrådet 

Åke Lundgren informerar från Trafik och säkerhetsrådet: 

De problem som dagverksamheten har lyft fram gällande färdtjänst med 

problem att hålla tider är känt för rådet och man jobbar därför med utbildning 

och kunskap. Ett trafikutbildningsprogram pågår fram till 2040. 

Språkkunskaper hos chaufförer behöver också bli bättre. Handläggningstiden 

för färdtjänstansökan har varit 12 veckor men målet är att få ner det till 

maximalt 4 veckor.  

När det gäller busslinje 116 hänvisar man till att trygghet och säkerhet går 

först. Därför är tillgängligheten sämre nu än tidigare vad det gäller 

busshållplatser.  

Pendlingsparkeringen vid stationen är ofta full. Rådet ger frågan till Karin 

Hultberg som tar med sig den. 

 

  



 

Kommunala rådet för pensionärer och 
personer med funktionsvariationer, RPF 
Dokumenttyp 

Sammanträdesprotokoll 
  

2025-05-21  Sida 

12 

 

Justeras Expedieras 

 

 

 

 

§ 18 Förändring av reglementet för RPF 

RPF kan initiera ändringar av rådets reglemente och ge sitt arbetsutskott i 

uppdrag att ta fram förslag på ändringar av reglementet. Ordförande Maria 

Alsén har genom RPF skrivit ett förslag till socialnämnden som hon redogör 

för.  

Syfte 

Rådet fungerar som ett remissorgan och forum för samråd före kommunala 

beslut i frågor som särskilt påverkar de grupper som representeras i rådet. 

Syftet med rådet är att öka medvetenheten om de behov som är specifika 

äldrefrågor och frågor som berör personer med funktionsvariationer. 

Maria har skrivit att ingen förändring föreslås här men det kan konstateras att 

det sällan eller aldrig inkommer någon remiss eller underlag för diskussion 

innan beslut tas gällande de grupper som rådet representerar. 

Sammansättning 

Rådet är organisatoriskt knuten till socialnämnden. Här föreslår rådet att man 

tittar över om rådet istället ska organisatoriskt tillhöra kommunstyrelsen då 

frågorna som berör rådet är mer kommunövergripande.  

Rådet består av förtroendevalda från kommunen och representanter från de 

organisationer som företräder äldre och personer med funktionsvariationer. 

Riksorganisationer som genom sin lokalförening där Habo kommun ingår och 

som bedriver organiserad verksamhet har rätt att vara representerad i rådet. 

PRO Habo och SPF seniorerna utser två ledamöter och två ersättare vardera. 

Övriga organisationer utser en ledamot och en ersättare vardera.  

Rådet anser att denna sammansättning och fördelning av platser i rådet 

behöver ses över.  

Det är stora svårigheter att få organisationer som riktar sig till olika 

funktionsvariationer att delta. Väldigt få organisationer har lokalföreningar i 

Habo utan de finns i Jönköping med medlemmar i Habo där det skulle behövas 

en förändring av reglementet som möjliggör att organisationer med 

medlemmar från Habo får delta och att det regleras kring om personen som 

deltar ska vara bosatt i Habo eller inte.   

Pensionärsorganisationen Riksförbundet för pensionärsgemenskap (RPG) som 

är med i RPF har önskemål om att få samma representation som PRO och 

SPF. 
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Två förslag från rådet:  

1. RPG, PRO och SPF representeras av två ledamöter och två ersättare.  

2. Samtliga organisationer i rådet representeras av en ledamot och en ersättare 

oavsett om det är pensionärsorganisationer eller andra.  

I nuvarande reglemente ges inte utrymme för anhörigorganisationer att delta 

vilket ytterligare en grupp som berörs av rådets frågor. 

Organisationer och arbetsformer 

Rådet utser ordförande och vice ordförande. Ordförande bör utses bland 

politikerna   och vice ordförande bland företrädare från organisationerna som 

finns representerade i rådet. Här behöver ett förtydligande göras om det behövs 

ett val eller inte när ordförande eller vice ordförande avgår under 

mandatperioden.  

Ändring av reglemente  

Kan aktualiseras av rådet och av socialnämnden. Rådet anser att det behöver 

tydliggöras i reglementet hur beslutsgången av ändring är och vem som 

ansvarar för revidering av reglementet. 

Reglementet behöver ändras innan vi bjuder in föreningar utanför Habo. För 

nuvarande finns det inga representanter för föreningar med 

funktionsvariationer. Förslagen tas med till socialnämnden av Maria Alsén. 
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§ 19 Vänskapsbänkar - Gula bänkarna i Habo kommun 

Maria Alsén spelar upp ett reportage från P4 Jönköping- Sveriges radio med 

Sofia Dahlbäck frivilligsamordnare: 

Gula bänkar ska göra Haboborna mindre ensamma - P4 Jönköping | Sveriges 

Radio 

Mer går att läsa om Habo kommuns hemsida: Vänskapsbänkar | Habo kommun 

samt i Jönköpingsposten den 21 maj 2025. 

 

  

https://www.sverigesradio.se/artikel/gula-bankar-ska-gora-haboborna-mindre-ensamma
https://www.sverigesradio.se/artikel/gula-bankar-ska-gora-haboborna-mindre-ensamma
https://www.habokommun.se/Omsorg--hjalp/Psykisk-ohalsa/vanskapsbankar/
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§ 20 Informationspunkt - Gunnar Ström avsäger sig 
uppdraget  

Gunnar Ström har avsagt sig uppdraget i PRO och RPF. 

PRO uppmanas att inom sin förening ta fram en ersättare för Gunnar Ström. 

Detta förslag lämnas sedan till socialnämnden som tar beslut i ärendet.  


